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Verksamhetsplan med budget 2016
För oss som bor eller har sommarställe på Tynningö är ön speciell på många sätt och vi 
vill att den bevaras eller utvecklas utan att karaktären och naturvärden förstörs.  Vi äger 
dessutom gemensamt genom TGEF en stor del av de allemansrättsligt tillgängliga 
ytorna. Detta ger oss möjlighet att bestämma över markerna och hindra oönskad 
exploatering. 

En av de bärande tankarna när föreningen bildades var att markerna skulle skötas av 
medlemmarna. Att sköta 100 ha skog och ängar med ideellt arbete förutsätter ganska 
stora insatser från medlemmarna. Eftersom Tynningö dessutom är stadd i snabb 
utveckling måste en rad fastighetsärenden hanteras regelbundet . Såväl fastighets‐
ärenden som skog och jordbruk kräver speciell kompetens som inte självklart finns i 
föreningen. Med andra ord är det avgörande för föreningens skötsel att rätt 
kompetenser knyts till verksamheten och att medlemmarna är villiga att göra ideella 
insatser. 

Som nämnts i de senaste årens verksamhetsplaner tror vi att möjligheterna och 
intresset bland medlemmarna är begränsat när det gäller att i framtiden kunna eller 
vilja arbeta ideellt för föreningen i den utsträckning som krävs för skötseln av 
föreningens angelägenheter. Enligt styrelsens mening bör TGEF även i fortsättningen 
vara öppen för att föreningens verksamhet kan komma behöva drivas i en annan form. 
Tidigare år han nämnts ombildning till stiftelse eller överlåtelse till en befintlig stiftelse 
– som t.ex. Skärgårdsstiftelsen – förutsatt att TGEF:s kärnvärden, såsom bevarandet av 
föreningens stora, allemansrättsligt tillgängliga områden på ön kan i allt väsentligt 
säkerställas juridiskt. I ett sådant sammanhang kan det också vara värt att överväga om 
vissa områden ska upplåtas till gemensamhetsanläggningar; något som också i regel 
säkrar den allemansrättsliga tillgängligheten till området i fråga. Ett byte av VD‐posten 
inom Skärgårdsstiftelsen under 2015 har tillfälligt gjort det svårare att ta upp ett samtal 
med Skärgårdsstiftelsen under året, men frågan har för den skull inte fallit i glömska. 
Frågor av detta slag kan dock ta flera år att bereda och det inte kan bli fråga om några 
sådana ändringar utan att flera på varandra följande årsstämmor fattar likalydande 
beslut om det.

Större projekt för 2016
Större planerade projekt under  2016 är – vid sidan av den löpande 
”vardags”förvaltningen, som innebär en mängd arbetsuppgifter – att täcka hela det 
gamla soptippsområdet vid Bygdegården med ett bärlager, som gör det möjligt att 
använda hela den nya ytan, att återställa funktionen i ett gammalt igensatt täckdike som 
ska avvattna en del av marken på jordbruksarrendet (men som inte längre fungerar) och 
att påbörja fortsättningen av genomförandet av den skogsbruksplan som antogs på 
2010 års stämma.  Dessutom vill styrelsen gärna anlägga en enklare trätrappa för att 
underlätta tillgängligheten till toppen på Tynningö klack.

__________________



Föreningens ekonomi är god. För det kommande året vill styrelsen dock genomföra 
investeringar i vår fastighet som kommer att minska föreningens likvida medel med i 
runda tal 140.000 kr.  Styrelsen redovisar därutöver, i en bilaga till verksamhetsplanen, 
en skiss rörande kapitalbehov, investeringsbehov och underhållsbehov för den 
närmaste femårsperioden. Som framgår av den bilagan kommer föreningen att även på 
sikt ha ett påtagligt behov av sitt kapital för att kunna genomföra behövliga 
investeringar.  Tankarna om investeringar och underhåll under den kommande 
femårsperioden förutsätter vidare att föreningens kostnader för den löpande 
förvaltningen även i fortsättningen kan hållas låga genom betydande ideella insatser av 
medlemmar när det gäller främst det praktiska genomförandet av planerade 
förvaltningsåtgärder men även inom områden som ekonomiförvaltning och –planering 
samt juridisk analys och kontraktsskrivning och arkivfunktioner. Flera av styrelsens 
ledamöter lägger nu ner många hundra arbetstimmar om året ideellt på praktiskt och 
administrativt arbete för föreningen. Även deltagare i vissa arbetsgrupper gör emellanåt 
betydande ideella insatser.  Styrelsen vill uppmana fler medlemmar att agera på 
liknande sätt när det gäller arbetsinsatser för TGEF. Föreningen kan givetvis efter 
överenskommelse ersätta maskin‐ och slitagekostnader och utlägg i samband med 
arbete åt TGEF, men anser inte att det i längden är rimligt att ersätta vissa medlemmar 
för arbete medan andra medlemmar arbetar ideellt. 

Nedan beskrivs planerade aktiviteter för år 2016.

Övergripande  och  Strukturfrågor 

 Bevaka Vaxholms stads fortsatta arbete med fördjupad översiktsplan mm.
 Fortsatt dialog med Trafikverket om färjeläget Östra Tynningö  kaj för 

fartygstilläggning, småbåtsbrygga. 

När det gäller den fördjupade översiktsplanen är det viktigt för TGEF att bevaka 
tidpunkten då ett förslag ställs ut av Vaxholms stad, så att TGEF inte går miste om 
möjligheten att lämna synpunkter. Det är ju ännu inte känt hur förslaget till slut kommer 
att gestalta sig. 

Färjeläget ligger på TGEF.s mark och vi har därför varit en naturlig kontakt för 
Trafikverket inför ombyggnaden. Det är några saker vi försöker bevaka i de fortsatta 
diskussionerna. Vid återställandet av området vill vi att det skall det finnas en kaj för 
fartyg, brygga för småbåtar att tillfälligt kunna lägga till vid och fortsatt möjlighet att 
lossa och lagra grus inom området. 

Vi har även önskat att den befintliga väntstugan (nuvarande raststuga för färjepersonal) 
skall kunna användas i stället för uppförandet av en ny väntkur för resande med 
allmänna färdmedel.

Mark och Strand
 Fortsätta dokumentering av fastighetsinnehav med gränser, servitut mm.
 Skötsel/nyttjanderättsavtal med andra föreningar avseende områden där 

förfoganderätten i praktiken redan överlåtits.
 Fortsätta tidigare påbörjat arbete med planer på förvärv av markområde vid Stora 

Maren, Brinkmans hage. 
 Bevakning av möjligheten till avyttring av markinnehav på Risholmen



Det påbörjade arbetet med att dokumentera fastighetsinnehavet fortsätter. Syftet är att 
klargöra gränser, servitut och andra fastighetsuppgifter och att ta fram en 
dokumentation över detta som "står för sig själv" och i framtiden gör det möjligt att byta 
personer i styrelsen utan att viktig information går förlorad. En ambition är att i detta 
arbete försöka dela in föreningens markinnehav i olika geografiska sektorer och att 
samtliga nyttjanderätter, servitutsupplåtelser, gemensamhetsanläggningar m.m. ska 
finnas förtecknade sektorsvis, så att det blir möjligt att dela upp arbetet med 
förvaltningen på områden som är lättare att överblicka än som nu är fallet och på 
förvaltningsansvariga som har eller relativt enkelt kan skaffa sig mycket god 
lokalkännedom. Mark‐ och strandgruppen har redan kommit en god bit på vägen i detta 
mycket viktiga arbete. 

Återutsättning av gränsmarkeringar som försvunnit
TGEF har hundratals rågrannar (dvs. fastigheter som har gräns mot TGEF:s marker). I 
ganska många fall saknas gränsmarkeringar, som visar var gränserna går. I en del fall 
har det aldrig gjorts gränsbestämningar, eftersom en del fastigheter har tillkommit för 
mycket länge sedan, när privat jorddelning var möjlig (vilket betyder att lantmäteriet 
inte var inblandat i avstyckningarna, eller ”avsöndringarna”, som det hette på den 
tiden).  Hittills har i de allra flesta fall frågor om gränser lösts i samförstånd, och så gott 
som alla enskilda fastighetsägare som har velat få gränserna fastställda har välvilligt 
själva tagit på sig lantmäterikostnaderna för detta. Det kan dock inte uteslutas att TGEF 
får kostnader för sådana åtgärder i framtiden. Styrelsen bedömer det därför nödvändigt 
att TGEF håller en kapitalmässig beredskap för sådana kostnader. Det är också enligt 
styrelsens mening behövligt att TGEF har en kapitalmässig beredskap för att kunna 
förvärva ytterligare markområden av stort allmänt intresse på Tynningö, om tillfälle till 
sådana förvärv erbjuds. 

I budgetförslaget som bifogas verksamhetsplanen har posten övriga kostnader ökats 
med nästan 40.000 kr jämfört med föregående år. Siffran rymmer en grov uppskattning 
av kostnaden för att låta lantmäteriet i viss omfattning återutsätta gränsmarkeringar på 
platser där sådana har försvunnit av skilda skäl och där de behövs för att klargöra 
TGEF:s gränser mot annan mark. Det är svårt att förutse eller beräkna kostnader av det 
här slaget, men styrelsen begär på detta sätt stämmans mandat för att ta åtminstone en 
kostnad av föreslagen storlek under det kommande året. 

Klargörande av ansvarsfrågor för skilda markområden
Ansvarsfrågor bör klargöras för markområden som TGEF i praktiken inte längre 
förfogar över, såsom vägmark mm. Det kan i detta sammanhang även bli aktuellt att 
kräva att gemensamhetsanläggningar bildas. Detta är ett långsiktigt arbete som kan ta 
många år att förverkliga. Styrelsens bedömning är dock att en anpassning av 
verksamhet och markområden kan vara av godo. Skötsel‐ och nyttjanderättsavtal kan i 
vissa fall vara ett alternativ för markområden som bedöms vara av särskilt intresse för 
andra föreningar såsom t.ex. TIF och Solberga. Exempel på detta finns i styrelsens 
propositioner till årsstämman, där det föreslås att TIF ska få ett formellt arrendeavtal 
för idrottsplatsen och att Östra Tynnningö Fastighetsägareförening får skötselansvar 
och –befogenheter för ängen och slänten mot saltsjön nära färjeläget vid Östra 
Tynningö. Propositionerna är resultat av framställningar till styrelsen från och 
överläggningar med de aktuella föreningarna. Styrelsen vill mana andra intresserade 
föreningar att ta upp liknande diskussioner med TGEF:s styrelse. På så sätt kan delar av 



TGEF:s mark förvaltas ideellt av närboende, för vilka skötseln av området i fråga kanske 
är av särskilt starkt intresse. På så sätt kan TGEF:s kostnader för förvaltningen också 
hållas nere. 

Avyttringen av mark på Risholmen
Avyttringen av ett markinnehav på Risholmen i enlighet med beslut på 
föreningsstämman 2012 har, som framgår av förvaltningsberättelsen, gått i stå. TGEF är 
dock fortfarande intresserat av att affären på något sätt kan genomföras. Avgörandet 
ligger dock i Risholmens ekonomiska förenings händer.

Jordbruket
Den nya arrendatorn har gripit sig an arrendet med stort engagemang och med synbart 
gott resultat. 

TGEF har en överenskommelse med arrendatorn om att få bruka halva vagnslidret vid 
fårhuset för TGEF:s maskiner (traktor, slaghack m.m.) Gårdsplanen av gräs framför 
vagnslidret blir emellertid kraftigt sönderkörd genom bl.a. TGEF:s fordonstrafik där. 
Eftersom förvaringsplatsen är viktig för TGEF:s maskiner (som i sin tur behövs för bl.a. 
skogsskötseln) vill styrelsen att TGEF under 2016 medverkar ekonomiskt till ett 
hårdgörande av denna yta. 

Ett område av jordbruksarrendet nedanför Mannbrinks lada har försumpats till följd av 
att ett täckdike har blivit igensatt och inte längre avvattnar området. Den försumpade 
delen blir nu större år från år. Området ligger på mark som i arrendeavtalet har 
undantagits från arrendatorns skötselansvar. Styrelsen vill därför öppna diket och 
återställa avvattningsförmågan.  Som framgår av budgetförslaget vill styrelsen öka 
investeringarna i den mark som ligger inom område som omfattas av 
jordbruksarrendet. Kostnaden för att öppna det aktuella diket på nytt kan beräknas till 
omkring 40.000 kr.  

Vinbärslandet
Nuvarande arrendatorn, Sten Rydberg, har fått tillstånd att årligen upplåta 
underarrenden till även icke TGEF‐medlemmar för att på så sätt få tillräckligt antal 
intresserade för att kunna vidmakthålla planteringarna. Utfallet har varit 
tillfredsställande och någon ändring är inte planerad för 2016. 

Skogsvård och skogsvårdsplan.

Skogsvårdsplan
2014 års arbeten i skogen är nu i allt väsentligt slutförda. Som framgick vid förra 
stämman lämnade avverkningen ett litet överskott åt TGEF. Enligt skogsvårdsplanen (se 
på www.tgef.se ) finns det emellertid kvar områden som behöver gallras. Närmast i 
planeringen ligger området ” 12 G 2” (i anslutning till skidbacken och mot Kvarntäppan, 
ungefär vid hållplats 5). Detta område är troligen alltför litet för att en uppgörelse ska 
kunna nås med en entreprenör utan kostnad för TGEF. Avverkningen/gallringen 
behöver dock ändå genomföras, och styrelsen vill påbörja detta arbete under det 
kommande året. Även inom område ”21 S1” är det område som ligger mellan 
Soluddsstigen och den gamla granplanteringen, som ligger nära den branta backen upp 



emot hållplats sex, på tur för gallring under året, om det blir möjligt. Styrelsen vill hålla 
en kostnadsram för dessa arbeten om ca 25.000 kr. 
 
Försiktig gallring runt Tynningö Klack
Från utkikspunkten på Klacken skyms utsikten av enstaka träd i skilda riktningar. En 
försiktig gallring behövs för att återställa den fina utsikten i alla riktningar. Nedtagna 
träd kan med fördel lämnas på plats för att bli värdefull boplats för insekter m.m. som är 
av stor betydelse för bl.a. fågellivet. Även längre ned, närmare foten av Klacken, behövs 
en gallring där träd har fallit eller riskerar att falla. 

Öppnande av ängsmark nedanför övre granplantering (nära idrottsplatsen)

Vandringsleder och natur
Gruppens ständiga arbete med underhåll och förbättring av vandringsleder med 
utsiktsplatser fortsätter. Siktröjning från utsiktsplatser är en av flera betydelsefulla 
uppgifter. En del av utlagda spänger på vandringslederna behöver översyn och utbyte. 
Skyltar behöver kontinuerligt bytas ut, och infästningsmetoden behöver ändras, så att 
de träd som skyltarna är fästade på inte tar skada av spikar, metallband eller skruv. 
Gruppen bevakar också kontinuerligt biologiska mångfalds‐ och naturvärdesfrågor, och 
överläggningar sker mellan gruppen och skogsvårdsgruppen innan större eller känsliga 
ingrepp görs. 

Anläggningar

Tippen
Stora delar av den gamla ”tippen” innanför Bygdegården har färdigställts. Intäkterna 
från uthyrning av området till Eltel i samband med arbeten för framdragning av fiber till 
många fastigheter på Tynningö har givit så pass stora intäkter att TGEF:s kostnader 
hittills för området i stort sett har täckts. Eftersom det är ont om mark på Tynningö som 
kan användas som upplag under skilda byggprojekt finns enligt styrelsens bedömning 
goda möjligheter att få en långsiktigt stabil avkastning av området, förutsatt att även 
kvarvarande obehandlade ytor på tippen hårdgörs så att hela området tål viss 
fordonstrafik. Styrelsen vill därför slutföra hårdgörningsarbeten på tippen under 
verksamhetsåret. Detta beräknas dra en ganska stor kostnad, omkring 35.000 kr, men 
möjliggör också långsiktiga intäkter.  Styrelsen har dock för det kommande året 
budgeterat försiktigt när det gäller intäkter från Tippen. 

Uthyrningen av båtplatser för vinterförvaring på Tippen har fått en bra början, och har 
bl.a. lett till att TGEF har fått flera nya medlemmar, eftersom endast medlemmar i TGEF 
får hyra säsongsplats för förvaring av båtar eller båttrailers. Denna verksamhet kommer 
att utökas under året. Det finns plats för flera!

Den som är intresserad av plats för båt eller för båtvagn kan göra intresseanmälan till 
tynningogard@gmail.com. Namn och medlemsnummer eller fastighetsbeteckning ska 
anges, liksom telefonnummer. 



Trätrappa på Tynningö klack
På Tynningö klack kommer året att studeras och eventuellt byggas en enklare trätrappa 
med räcke för att underlätta för vandrare med nedsatt rörlighet eller balans att komma 
ända upp till toppen, och även för att minska halk‐ och olycksfallsrisken när berget är 
halt. Arbetena kommer inte att innefatta sprängning, borrning eller gjutning. 

Dikesarbeten
Som nämnts tidigare planerar styrelsen att öppna eller ersätta det igensatta täckdiket som ska 
avvattna det numera försumpade området bakom Mannbrinks lada. 

Det finns också ett igensatt dike, ibland kallat ”Klingens dike” som leder från Idrottsplatsen 
ner mot granplaneringen. Även detta dike behöver rensas och öppnas upp, så att 
bortledningen av vatten blir tillfredsställande. Det arbetet kommer förmodligen inte att hinnas 
med under år 2016, men omnämns ändå här. 

Parentetiskt kan även nämnas att funktionen hos det gamla stora diket som leder från Tippen 
och bort emot Maren gradvis försämras på grund av stenar och jord som ramlar ned i diket 
och träd som växer upp i diket. Åtgärder krävs på sikt.  

Reparation av del av vagnslider
TGEF disponerar så gott som hälften av det vagnslider som ligger inom jordbruksarrendet. 
Byggnaden är i dåligt skick och behöver repareras. Behövliga åtgärder på den del som TGEF 
disponerar bör kunna utföras till en högsta kostnad av 25.000 kr. 

Ny anslagstavla vid hållplats 3 (affären)
TGEF:s anslagstavla behöver bytas ut. Styrelsen beräknar kostnaden till omkring 2.000 kr. 

Jaktgruppen
 Traditionsenlig jakt och viltvård

Jakt och viltvård på föreningens marker sköts av medlemmar som är särskilt anslutna i 
en jaktgrupp. Medlemmarna i gruppen, för närvarande 13 st, betalar för år 2016 en  
avgift på 1 100 kr.

Pott för materialkostnader för åtgärder som utförs av andra än TGEF

I vissa fall förekommer det att åtgärder vidtas som är till fördel för TGEF:s medlemmar 
och på TGEF:s mark, utan att TGEF har ett direkt ansvar för åtgärderna. Det kan finnas 
ett behov för TGEF:s styrelse att i vissa fall lämna bidrag till materialkostnaderna för 
sådana åtgärder, utan att för den skull varje gång ta saken till beslut på en årsstämma. 
Exempel på sådana åtgärder kan vara att någon bygger eller vill bygga en rastbänk, eller 
förbättra en gångväg som löper över TGEF:s mark. Styrelsen vill därför ha stämmans 
godkännande för att kunna lämna bidrag till styrkta materialkostnader för åtgärder som 
styrelsen anser uppfyller kraven på båtnad för TGEF:s medlemmar; dock till en högsta 
sammanlagd kostnad årligen om 10.000 kr, förutsatt att årsbudgeten inte överskrids 
genom bidraget. För 2016 har inte någon särskild budgetpost för en sådan pott tagits 
upp, men om stämman anser att detta är en god idé, är avsikten att ta upp en särskild 
budgetpost i budgetförslaget för 2017, dvs. till nästa års stämma. 



Ekonomi  budget 2016
Budgeten visar ett årsresultat på – 139.306 kr. Styrelsen anser att de planerade och 
föreslagna åtgärderna är nödvändiga och lämpliga och att de bör kunna genomföras 
trots att de inte kan finansieras inom ramen för nästa års intäkter av verksamheten.  
 
Under perioden planeras inte några större anskaffningar.

Resultatet i övrigt framgår av bifogad budget.

Stämman föreslås besluta 
att godkänna verksamhetsplan med bifogad budget.

__________________________

Femårsskiss för investeringar/underhåll 

Styrelsen har gjort en översiktlig planering/skiss för underhåll m.m. av TGEF:s fastighet under 
de närmaste fem åren.  Skissen bifogas denna verksamhetsplan, efter/bakom budgetförslaget, 
men inte som ett förslag till stämman, utan mer som ett underlag som kan illustrera TGEF:s 
kommande behov av investeringar eller förväntade kostnader och hur TGEF:s tillgängliga 
kapital för investeringar m.m. kan komma att variera under de närmaste åren. De tankar som 
förs fram i skissen om utgifter för kommande år är självfallet något som varje årsstämma ska 
besluta om. 

Det framgår i den bifogade handlingen att styrelsen anser att en buffert för kostnader för 
gränsbestämningar m.m. behövs till ett minsta belopp om 200.000 kr (TGEF råder ju inte själv 
helt över storleken av sådana kostnader). Vidare är lämpligt att TGEF vid var tid disponerar 
åtminstone 100.000 kr för eventuella markförvärv, så att fickorna inte är tomma om en 
möjlighet öppnar sig. 

I skissen har vidare hänsyn tagits till effekten av att TGEF under ett par år lånar ut 750.000 kr 
till TRBB för tillbyggnad av Bygdegården.  

Styrelsen vill i sammanhanget betona att det är fråga om just en skiss – inte mer än så – och att 
antagandena där förutsätter att kostnaderna för den löpande ”vardagliga” förvaltningen inte 
överstiger de löpande intäkterna. 

En av de möjliga investeringar som har diskuterats och kan anas i femårsskissen är en utgift för 
ett nytt stängsel. Detta skulle i så fall sättas upp för att möjliggöra lösdrift av djur i TGEF:s 
skogsmarker. På lång sikt är det knappast möjligt att hindra återväxt av sly i de gallrade 
områdena genom årligt manuellt underhåll; till detta fordras betande djur. Djurhållning på delar 
av skogsmarkerna skulle också ge möjligheter till en utveckling av floran i skogen. 






